

against this proposition being put forward on economical grounds. Not a single member in the House, not even the member who moved the resolution, believed this was a question of economy.

**Mr. Mackenzie—Order.**

**Hon. Sir Francis Hincks—**Not a single member. Now, he had during the course of his political career, which extended over a great number of years, not only in this country but elsewhere, he had had the same question elsewhere to consider, and he had always found these questions of economy to be really, he did not like to use a vulgar expression, but it was impossible to express it otherwise than as clap-trap. The House attempted not long since to adopt a system of economy by reducing the salaries of officers of the House by 12½ per cent; and it was not a short time since that an hon. gentleman opposite had attempted to force the Government into going back and increasing the salaries again. The proposition of the Government was based on the ground of its being a national policy, (laughter). A national policy, and the Government were willing to stand or fall by it.

**Mr. Mackenzie—**Why change it then? (Great laughter.)

**Hon. Sir Francis Hincks—**Well, never mind, I'll answer that presently. The proposition of the hon. gentleman was unwarranted, and an attempt to obtain a vote against the proposed tariff by a side wind.

**Mr. Blanchet** was a free-trader, but supported the tariff as an experiment, and in the hope that Reciprocity would be obtained thereby. If this was not done during the year, he hoped the Government would reconsider the question. He should vote against the amendment.

**Hon. Mr. Irvine** did not believe that this so-called National policy would obtain Reciprocity. He had opposed the imposition of several duties, but he could not support the amendment because he did not approve of the principles involved in it.

A division was taken—Yeas, 55; nays, 86.

**Yeas—**Messrs. Béchard, Bodwell, Bolton, Bourassa, Bowman, Burpee, Caldwell, Cartwright, Cheval, Connell, Coupal, Dorion, Dufresne, Fortier, Galt (Sir A. T.), Gaudet, Godin, Hagar, Holton, Hutchison, Joly, Kempt, Kierzkowski, Macdonald (Glengarry), MacFarlane, Mackenzie, Magill, Masson (Soulanges), McCarthy, McConkey, McDougall (Lanark),

son aspect économique. Pas un seul membre de la Chambre, même celui qui a présenté la motion, ne croit qu'il s'agit là d'une question d'économie.

**M. Mackenzie—Règlement!**

**L'honorable sir Francis Hincks—**Pas un seul député. Au cours de sa carrière politique, qui s'étend sur plusieurs années, non seulement au pays, mais aussi à l'étranger, il a déjà dû se prononcer sur une question semblable. Il a toujours trouvé que la discussion autour de ces questions économiques se limitait à l'expression, «parler pour la galerie», et il s'excuse, car il n'aime pas employer des termes vulgaires. Il n'y a pas très longtemps, la Chambre a tenté d'adopter un système d'économie en réduisant de 12½ pour cent les salaires des employés de la Chambre; peu de temps après, un député de l'Opposition a essayé de forcer le Gouvernement à revenir sur sa décision et à augmenter de nouveau les salaires. Le Gouvernement fondait sa proposition sur une question de politique nationale (rires), et il était même prêt à y lier son existence.

**M. Mackenzie—**Pourquoi changer alors? (Éclats de rire.)

**L'honorable sir Francis Hincks—**Bon, qu'à cela ne tienne, je vais tout de suite répondre à cela. La proposition de mon honorable collègue est gratuite et constitue un essai pour obtenir, par ricochet, une mise aux voix contre le tarif proposé.

**M. Blanchet** est un partisan du libre-échange, mais il appuie le tarif à titre d'expérience et dans l'espoir que la réciprocité sera atteinte de cette façon. Si ce but n'est pas atteint au cours de l'année, il espère que le Gouvernement étudiera de nouveau la question. Il votera donc contre l'amendement.

**L'honorable M. Irvine** ne croit pas que cette soi-disant politique nationale mènera à la réciprocité. Il s'est opposé à l'imposition de plusieurs taxes, mais il ne peut pas appuyer l'amendement parce qu'il n'approuve pas les principes qui l'inspirent.

La question, mise aux voix, est rejetée par 86 voix contre 55.

**Ont voté pour—**MM. Béchard, Bodwell, Bolton, Bourassa, Bowman, Burpee, Caldwell, Cartwright, Cheval, Connell, Coupal, Dorion, Dufresne, Fortier, Galt (sir A. T.), Gaudet, Godin, Hagar, Holton, Hutchison, Joly, Kempt, Kierzkowski, Macdonald (Glengarry), MacFarlane, Mackenzie, Magill, Masson (Soulanges), McCarthy, McConkey, McDougall (Lanark),